
RO.0012.2.1.2023  

         

Protokół Nr 43/2023 
z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa                          

i Transportu Rady Gminy Brańsk 
w dniu 1 lutego 2023 r. 

 
   Posiedzenie Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty i Transportu zostało zwołane 
przez: Pana Marka Brzozowskiego – Przewodniczącego Komisji, z następującym 
porządkiem posiedzenia: 
 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Analiza projektów uchwał pod obrady XXXV sesji Rady Gminy Brańsk - wyrażenie 

opinii w tej sprawie. 
4. Analiza finansowania oświaty.  
5. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
6. Zamknięcie posiedzenia. 

 
 Posiedzenie Komisji rozpoczęło się o godz. 900 i trwało do godz. 953, (w sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy Brańsk, ul. Rynek 8) 
                                                                                                                 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty 
Budownictwa  i Transportu, stan członków – ośmiu– obecnych siedmiu: 
Radni obecni: 

1. Marek Brzozowski   Przewodniczący Komisji 
2. Paweł Wysocki   Zastępca Przewodniczącego Komisji 
3. Franciszek Bolesta   Członek Komisji  
4. Elżbieta Moczulska   Członek Komisji 
5. Grażyna Płonowska   Członek Komisji 
6. Witold Antoni Sierocki  Członek Komisji      
7. Anna Czesława Żero  Członek Komisji 

 
Radni nieobecni:  
Lista obecności w załączeniu do oryginału protokołu. 

1. Marek Kadłubowski   Członek Komisji 
 
Ponadto w posiedzeniu Komisji Rady uczestniczyły osoby zaproszone: 

1. Andrzej Jankowski   Wójt Gminy Brańsk 
2. Monika Falkowska   Zastępca Wójta Gminy Brańsk 
3. Anna Wiśniewska   Skarbnik Gminy 
4. Grażyna Płonowska  Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk 
5. Anna Bachurek   Kierownik GOPS 
6. Weronika Sztejniec   Kierownik Referatu RO 
7. Łukasz Twarowski   Adwokat 

Lista obecności w załączeniu do oryginału protokołu. 
 
Ad.1 Posiedzeniu Komisji RGOBiT przewodniczył Pan Marek Brzozowski 



Przewodniczący Komisji, który otworzył posiedzenie powitał przybyłych członków Komisji 
oraz osoby zaproszone. Na podstawie listy obecności stwierdził quorum, tym samym 
prawomocność posiedzenia i podejmowania uchwał, wydawania opinii itp.  
 
Ad. 2 Przewodniczący Komisji odczytał porządek posiedzenia i zwrócił się do członków 
Komisji  o zgłaszanie wniosków lub propozycji zmian. Wobec braku wniosków, poddał 
pod głosowanie zatwierdzenie porządku dziennego posiedzenia. Komisja przy                       
7 członkach biorących udział w głosowaniu,  głosami 7 –„za”, „przeciw” -0, 
„wstrzymujących” -0, porządek posiedzenia przyjęła jednogłośnie w brzmieniu ustalonym 
przez Przewodniczącego Komisji: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Analiza projektów uchwał pod obrady XXXV sesji Rady Gminy Brańsk - wyrażenie 

opinii w tej sprawie. 
4. Analiza finansowania oświaty.  
5. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
6. Zamknięcie posiedzenia. 

 
Ad.3 Analiza projektów uchwał pod obrady XXXV sesji Rady Gminy Brańsk - wyrażenie 
opinii w tej sprawie: 
 

1. projekt uchwały w sprawie  zmian w budżecie gminy na 2023 rok: 
 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Pani Anna Wiśniewska Skarbnik Gminy. 
 
   W tym punkcie nikt z radnych nie zgłosił się do dyskusji, Przewodniczący obrad poddał 
pod głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 
2023 rok 

   
   Komisja RGOBiT  w obecności 7 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  
„za” 7, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
 

2. projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad zwrotu 
wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku oraz świadczenia 
rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 
wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie 
dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023 

 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Pani Anna Bachurek Kierownik GOPS. 

 
   W tym punkcie nikt z radnych nie zgłosił się do dyskusji, Przewodniczący obrad poddał 
pod głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku oraz 
świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 
wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Posiłek       
w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023 
 
Komisja RGOBiT  w obecności 7 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  „za” 
7, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 



 
 

3. projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podwyższenia kryterium 
dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy                   
w zakresie dożywiania w formie, świadczenia pieniężnego na zakup 
żywności lub posiłku dla osób objętych wieloletnim programem wspierania 
finansowego gmin w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na 
lata 2019 – 2023  

 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Pani Anna Bachurek Kierownik GOPS. 
 
   W tym punkcie nikt z radnych nie zgłosił się do dyskusji, Przewodniczący obrad poddał 
pod głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie 
pomocy w zakresie dożywiania w formie, świadczenia pieniężnego na zakup żywności 
lub posiłku dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin           
w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023  
  
   Komisja RGOBiT  w obecności 7 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  
„za” 7, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
 

4. projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego programu Wspierania 
Rodziny w Gminie Brańsk na lata 2023-2025 

 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Pani Anna Bachurek Kierownik GOPS. 
 
   W tym punkcie Kierownik GOPS poinformowała, że poprzedni Program był przyjęty na 
lata 2020-2022 w związku z tym utracił moc obowiązującą i należy przyjąć  kolejny. 
Nikt z radnych nie zgłosił się do dyskusji, Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie 
zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego programu Wspierania 
Rodziny w Gminie Brańsk na lata 2023-2025 
 
Komisja RGOBiT  w obecności 7 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  „za” 
7, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

5. projekt uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu 
pojazdu 
 

   Kierownik Referatu Organizacyjnego Oświaty i Kultury poinformowała, że w związku ze 
zmienianą w dniu 22 grudnia 2022 r. rozporządzenia w sprawie warunków ustalania oraz 
sposobu dokonywania zwrotu kosztów używania do celów służbowych samochodów 
osobowych, motocykli i motorowerów niebędących własnością pracodawcy, wzrost 
stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu obowiązujący od 17 stycznia 2023 r. wymaga 
zmiany uchwały.  
 
   W tym punkcie nikt z radnych nie zgłosił się do dyskusji, Przewodniczący obrad poddał 
pod głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia stawki za                    
1 kilometr przebiegu pojazdu 
 



Komisja RGOBiT  w obecności 7 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  „za” 
7, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

6. projekt uchwały w sprawie uchwalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego 
strażakom ratownikom ochotniczych straży pożarnych Gminy Brańsk za 
udział w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu 
 

  Kierownik Referatu Organizacyjnego Oświaty i Kultury poinformowała, że Rada Gminy 
w kwietniu ubiegłego roku podjęła uchwałę w sprawie ekwiwalentu strażaków ratowników 
za każdą rozpoczętą godzinę udziału w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, 
szkoleniu lub ćwiczeniu. Natomiast zgodnie z ustawą o ochotniczych strażach pożarnych, 
ekwiwalent naliczany jest za każdą rozpoczętą godzinę od zgłoszenia wyjazdu jednostki 
z ochotniczej straży pożarnej. Dlatego tez należy dostosować uchwałę do unormowań 
prawnych.  
 
  W tym punkcie nikt z radnych nie zgłosił się do dyskusji, Przewodniczący obrad poddał 
pod głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia wysokości 
ekwiwalentu pieniężnego strażakom ratownikom ochotniczych straży pożarnych Gminy 
Brańsk za udział w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu 
 
Komisja RGOBiT  w obecności 7 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  „za” 
7, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

7. projekt uchwały w sprawie podtrzymania stanowiska wyrażonego w uchwale 
Nr XXXIV/269/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 28 grudnia 2022 r. w sprawie 
rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Brańsk 
 

   W tym punkcie nikt z radnych nie zgłosił się do dyskusji, Przewodniczący obrad poddał 
pod głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie podtrzymania stanowiska 
wyrażonego w uchwale Nr XXXIV/269/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 28 grudnia 2022 
r. w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Brańsk 
 
Komisja RGOBiT  w obecności 7 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  „za” 
6, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -1; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
   Po przeanalizowaniu wszystkich projektów uchwał Komisja RGOBiT wydała pozytywną 
opinię dotyczącą tych projektów (Opinia Nr 55/2023 Komisji Rozwoju Gospodarczego 
Oświaty Budownictwa i Transportu Rady Gminy Brańsk z dnia 1 lutego 2023r. w sprawie 
projektów uchwał pod obrady XXXV sesji Rady Gminy Brańsk, stanowi załącznik do 
oryginału niniejszego protokołu). 
 
 
Ad. 4 Analiza finansowania oświaty: 
 
O godz. 947 salę posiedzeń opuścił radny Pan Witold Sierocki. 
 
Inspektor ds. oświaty przedstawiła informacje z zakresu finansowania oświaty w 2022r.



 
„FINANSOWANIE OŚWIATY W 2022 ROKU  

 

Oświata w Gminie Brańsk finansowana jest gównie ze środków budżetu państwa transferowanych do jednostki samorządu 

terytorialnego w formie subwencji i dotacji. Niedostatek środków uzupełniany jest z budżetu gminy.  Wielkość subwencji oświatowej 

ustalana jest według algorytmu przyjmowanego dla konkretnego roku. Przy naliczaniu subwencji brany jest pod uwagę stopień 

awansu zawodowego nauczycieli, liczba uczniów w szkołach, liczba uczniów niepełnosprawnych, typ szkoły itp. W budżecie państwa 

ustala się także środki na wychowanie przedszkolne i inne cele takie, jak np. wyprawka szkolna, dotacja na podręczniki.  

Wydatki gminy na oświatę w 2022 r. wynosiły 6 542 717,74 zł., z czego 3 681 189,20 zł (56,3%) pokryte zostało z subwencji 

oświatowej przekazanej z budżetu państwa, a 131 022,00 zł (2%) pochodziło z dotacji z zakresu wychowania przedszkolnego, 

23 247,67 zł (0,4%) z dotacji na podręczniki, natomiast koszty stołówki szkolnej wyniosły 297 401,96 (4,5%). W związku z powyższym 

Gmina Brańsk w 2022 r. na utrzymanie szkół dołożyła kwotę 2 409 856,91 zł (36,8%). 

 

Finansowanie oświaty

Subwencja oświatowa

Dotacja wychowania przedszkolne

Dotacja podręczniki

Stołówka

Środki z budżetu gminy



Wydatki na oświatę to znaczna część budżetu gminy. W odczuciu zarówno organu prowadzącego szkoły, jak i dyrektorów tych 
jednostek, poziom finansowania zadań oświatowych jest niewystarczający. Problemem jest zbyt niska wysokość subwencji 
oświatowej w stosunku do rzeczywistych kosztów edukacji, co powoduje konieczność uzupełniania niezbędnych środków 
z  dochodów własnych samorządu. 
 

Finansowanie oświaty w poszczególnych szkołach 
 

 
    Od marca 2022 r. w Szkole Podstawowej im. Por. Izydora Kołakowskiego w Domanowie pojawiły się dzieci z Ukrainy w związku     
z działaniami zbrojnymi prowadzonymi na terenie tego państwa. Zgodnie z przepisami obowiązującymi w naszym kraju uczniowie       
z Ukrainy w wieku 7-18 lat maja prawo do kontynuowania nauki na takich samych warunkach jak polscy uczniowie. W okresie od 
marca do czerwca na terenie gminy przebywało 8 uczniów w tym wieku, jednak żadne z nich nie realizowało obowiązku nauki                  
w Polsce. Kontynuowali oni naukę w ukraińskim systemie oświaty w trybie zdalnym, a następnie wyjechali z Gminy Brańsk. Natomiast 
dzieci w wieku od 3 do 6 lat przyjętych do OWP w Domanowie oraz oddziału przedszkolnego w Domanowie było łącznie 4 w okresie 
marzec – czerwiec 2022 r. i 3 w okresie wrzesień – grudzień 2022 r. Środki Finansowe otrzymane na edukację tych dzieci w roku 
2022 wyniosły 13 400,00 zł.  

Nauczyciele zatrudnieni w szkołach na terenie gminy posiadają odpowiednie kwalifikacje oraz w większości uprawnienia do 
nauczania więcej niż jednego przymiotu. Stan zatrudnienia związany jest z liczbą oddziałów na każdym poziomie nauczania, liczbą 
godzin wynikającą z podziału na grupy i łączeń poszczególnych klas oraz ogólną liczbą godzin dla poszczególnych przedmiotów           
i poziomów nauczania określoną w rozporządzeniu w sprawie ramowych planów nauczania. Zatrudnienie nauczycieli w roku 2022 
przedstawiało się następująco: 

Szkoła 
/liczba 

uczniów 

Wydatki 
całkowite 

Subwencja Dotacja 
przedszkolna 

Dotacja 
podręczniki 

Stołówka Różnica Koszt 
utrzymania 

1 ucznia 

Domanowo 
174 

uczniów 

3 029 474,26  1 570 771,47 81 324,00 9 819,11 297 401,96 - 
1 070 157,72 

17 410,77 

Holonki 
140 

uczniów 

2 170 729,20 1 436 543,83 31 626,00 9 643,06 - - 692 916,31 15 505,20 

Chojewo 
55 uczniów 

1 342 514,28 673 873,90 18 072,00 3 785,50 - - 646 782,88 24 409,35 

Razem: 6 542 717,74 3 681 189,20 131 022,00 23 247,67 297 401,96 - 
2 409 856,91 

- 



 
styczeń – czerwiec 2022 

Nauczyciele 
 w szkołach 

Stopień awansu zawodowego 

stażysta kontraktowy mianowany dyplomowany 

SP w 
Holonkach 

0 5 3 12 

SP w 
Domanowie 

0 6 8 13 

SP w Chojewie 1 2 4 9 

Razem: 1 13 15 34 

 
wrzesień – grudzień 2022 

Nauczyciele 
 w szkołach 

Stopień awansu zawodowego 

Bez stopnia awansu 
zawodowego 

mianowany dyplomowany 

SP w 
Holonkach 

7 4 11 

SP w 
Domanowie 

6 7 12 

SP w 
Chojewie 

3 2 12 

Razem: 16 13 35 

 
   Od 1 września 2022 r. obowiązują nowe przepisy dot. stopni awansu zawodowego nauczycieli, pozostawiając dwa stopnie 
awansu: nauczyciela mianowanego i dyplomowanego. 
 

Liczba etatów pracowników niepedagogicznych w poszczególnych jednostkach oraz na poszczególnych stanowiskach zależna 
jest od wielkości jednostki i jej struktury. Pracownicy administracji i obsługi w szkołach podstawowych na terenie Gminy Brańsk              
w przeliczeniu na etaty wynoszą łącznie 17,5 etatu na 18 stanowiskach pracy. Szkoła Podstawowa im. Jana Pawła II w Holonkach    
w roku szkolnym 2021/2022 i 2022/2023 zatrudniała 5  pracowników administracji i obsługi, natomiast Szkoła Podstawowa im. por. 
Izydora Kołakowskiego w Domanowie 11 ze względu na pracę stołówki szkolnej. Szkoła Podstawowa im. Ks. Stefana Kardynała 
Wyszyńskiego w Chojewie zatrudnia 2 pracowników niepedagogicznych. 

Obowiązek dowozów jest realizowany przez Gminę Brańsk we współpracy z Podlaską Komunikacją Samochodową NOVA        



w Białymstoku. W 2022 r. PKS Nova dowoziła do szkół na terenie gminy 187 uczniów objętych obowiązkiem dowożenia i 46 uczniów 
poza obowiązkiem dowożenia. Łącznie na terenie gminy kursowały 4 autobusy dowożące 233 uczniów do placówek oświatowych. 
Koszt dowozu uczniów w okresie styczeń – czerwiec 2022 r. wyniósł 114 857,55 zł a w okresie wrzesień – grudzień 2022 r. wyniósł 
151 150,48 zł. Wzrost kosztów dowozu spowodowany jest bardzo dużym wzrostem ceny paliwa, a tym samym podwyżką usług 
świadczonych przez PKS. 

Dowóz 10 uczniów niepełnosprawnych z miejscowości na terenie gminy do Zespołu Szkół Specjalnych w Bielsku Podlaskim 
odbywał w okresie styczeń – czerwiec 2022 za pomocą PKS Nova, a od września 2022 r. Gmina Brańsk sama dowozi uczniów 
niepełnosprawnych dzięki autobusowi zakupionemu w ramach Programu wyrównywania różnic między regionami zrealizowanemu 
ze środków PFRON. Łączny koszt dowozu uczniów niepełnosprawnych w miesiącach styczeń – czerwiec 2022 wyniósł 43 606,80 zł. 
Natomiast dowóz uczniów przez gminę w okresie wrzesień- grudzień 2022 r.  to koszt 71 533,83 zł. 

Ponad to Gmina Brańsk refundowała rodzicom koszty dowozu 1 ucznia niepełnosprawnego do Niepublicznego Przedszkolak 
„Promis” w Bielsku Podlaskim w okresie styczeń – czerwiec 2022 r.  oraz w okresie wrzesień – grudzień 2022 r., a także 1 dziecku 
niepełnosprawnemu dowożonemu do Szkoły Podstawowej w Topczewie w okresie listopad – grudzień 2022 r. Łączna wartość 
zrefundowanych kosztów dowozu uczniów niepełnosprawnych wynosi 13 973,75 zł. 
 Gmina w 2022 r. zwróciła innym gminom koszty wychowania przedszkolnego dzieci w wieku od 3 do 5 lat na łączną sumę 
366 318,17 zł. Największy zwrot kosztów otrzymały Gmina Wyszki i Miasto Brańsk, gdyż najwięcej dzieci z terenu Gminy Brańsk 
uczęszcza do przedszkoli w tych JST. 

Łącznie w roku 2022 zrealizowano z udziałem Gminy sześć projektów na łączną kwotę 794 749,50 zł. Kwota otrzymanego 
dofinansowania wynosiła 498 303,30 zł a wkład własny Gminy Brańsk wyniósł 296 446,20 zł. 

Lp. Nazwa projektu Kwota otrzymanego 

wsparcia 

Wkład własny 

finansowy 

Szkoły realizujące projekt 

1 „Nowe miejsca i nowe perspektywy dla OWP 

w Gminie Brańsk” 

292 838,50 54 698,00 OWP Domanowo 

OWP Holonki 

OWP Chojewo 

OWP Świrydy 

2 Programu wyrównywania różnic między 
regionami III - „Zakup autokaru do przewozu 
osób niepełnosprawnych” 

119 491,00 zł 229 829,00 Dzieci niepełnosprawne dowożone do 

ZSS w Bielsku Podlaskim i na WTZ 

3 Narodowy Program Rozwoju Czytelnictwa  4 000,00 zł  1 000,00 zł SP Holonki 

 

4 Granty PPGR 27 500,00zł 0,00 Dzieci z rodzin popegeerowskich  



 
 
Radny Pan Józef Szpakowski zapytał, czy w szkołach odbywa się profilaktyczne czyszczenie zębów oraz badanie wzroku? 

Inspektor ds. oświaty poinformowała, że badanie wzroku przeprowadza pielęgniarka środowiskowa przy bilansie, natomiast Dentobus 
przyjeżdża do szkoły na wniosek dyrektora” 
 
 
   Po zapoznaniu się z informacją i złożonymi wyjaśnieniami  Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Oświaty Budownictwa 
i Transportu  Pan Marek Brzozowski poddał pod głosowanie pozytywne zaopiniowanie finasowania oświaty w Gminie Brańsk w 2022r. 
 
 
   Komisja RGOBiT  w obecności 6 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  „za” 6, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; 
pozytywnie zaopiniowała finasowanie oświaty w Gminie Brańsk w 2022r. 
. 

 

5 Zwiększenie części oświatowej subwencji 

ogólnej w 2022 roku z 0,4% rezerwy 

10 797,00 zł 0,00 SP Domanowo + SF Świrydy 

SP Holonki 

SP Chojewo 

6 Poznaj Polskę 43 676,80 10 919,20 SP Domanowo + SF Świrydy 

SP Holonki 

SP Chojewo 



 

Ad. 5 Sprawy bieżące i wolne wnioski: 
 

 ustalono termin i miejsce sesji na dzień 9 lutego 2023r. w GOUK,  na godz. 11:00.  
 

 
Ad. 6 Wobec wyczerpania porządku posiedzenia, Przewodniczący Komisji Rozwoju 
Gospodarczego Oświaty Budownictwa i Transportu Pan Marek Brzozowski o godz. 953 
zamknął posiedzenie. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokolant:            Przewodniczący Komisji RGOBiT 

/-/Alina Adamczyk       /-/Marek Brzozowski                                                                                           

                                                                                          

 


